



PETITION OF THE 19TH VIENNA ARCHITECTURE CONGRESS

The 19th Vienna Architecture Congress “Soviet Modernism 1955–1991”, which was held on 24–25 November 2012 in the Architekturzentrum Wien in the framework of the exhibition “Soviet Modernism. Unknown Stories“, was devoted to researching the architecture of this period in the various former Soviet republics and to the question of its preservation. On account of its great cultural value and historical significance this architectural heritage was declared during the Congress to be an indispensable part of world culture. Those taking part in the Congress regard the preservation, expert restoration and reconstruction of the buildings of this era as highly necessary. The Congress therefore directs an urgent appeal to the governments, public organisations and cultural facilities of the new independent states – Armenia, Azerbaijan, Belarus, Estonia, Georgia, Latvia, Lithuania, Moldova, Kazakhstan, Kyrgyzstan, Russia, Tajikistan, Turkmenistan, Ukraine and Uzbekistan – to recognise the architectural, cultural and historical value of these buildings and to ensure their preservation for the coming generations.

Vienna, 25. November 2012

Петиция XIX Венского архитектурного конгресса:

XIX Венский архитектурный конгресс «Советский модернизм 1955–1991», состоявшийся 24–25 ноября в Венском архитектурном центре в рамках выставки „Советский модернизм 1955–1991. Неизвестные истории» был посвящен изучению архитектуры этого периода в бывших республиках Советского Союза и вопросам ее сохранения. Во время конгресса была признана высокая художественная ценность и историческое значение этого архитектурного наследия как неотъемлемой части мировой культуры. Участники конгресса считают необходимым сохранение, научную реставрацию и восстановление сооружений этой эпохи. Конгресс обращается к правительствам, общественным организациям и культурным учреждениям вновь созданных независимых государств – Армении, Азербайджана, Белоруссии, Грузии, Латвии, Литве, Молдавии, Казахстана, Киргизии, России, Таджикистана, Туркмении, Узбекистана, Украины и Эстонии – с настоятельной просьбой, признать ценность этих сооружений и обеспечить их сохранность для будущих поколений.

Вена, 25 ноября 2012